
The Landon Pearson Resource Centre  

for the Study of Childhood and Children’s Rights at Carleton University 

 

2024-25 Dr. Joy Calkin $5,000 Student Awards (French follows) 

Deadline:  December 31, 2024     

The Dr. Joy Calkin student awards ($5,000 each) will be awarded to a senior undergraduate student (currently in first semester 
of 4th year), an Indigenous graduate or 4th year undergraduate student (currently in first semester of 4th year) studying any 

aspect of early childhood (generally children under six years of age) or an issue related to children and childhood, and a third 

award to a graduate student who has not yet completed their program.    

The awards are named in memory of Dr. Joy Calkin, a pediatric nurse and health care advocate, funded by the Muttart Family 

Foundation and created to honour and build on the Hon. Landon Pearson’s children’s rights advocacy work and life-long 

dedication to developing a culture of respect for children’s rights in Canada.  

Students studying early childhood or issues related to children and childhood and who are carrying out a research or advocacy 

project as part of their degree program (4th year honours research or capstone paper; thesis or dissertation) related to children 

and childhood are invited to apply. Topics include, but are not limited to, young children’s rights and the healthcare system; 

reconciliation; education and schooling; climate change and children’s rights; law; identity and belonging; child welfare; food 

security; mental health; migration; disability; violence; and child and family policies, among others. 

 

ELIGIBILITY 

• Students enrolled full-time at a Canadian university and taking courses in child and youth studies, children’s 

rights/human rights, sociology or anthropology of childhood, education, social justice, or related programs are eligible 

to apply for the award. Undergraduate students in your first semester of 4th year of studies and graduate students who 

have not completed their graduate degree are eligible to apply.  

• First Nations, Métis or Inuit students enrolled full-time in a program focusing on children and youth, children’s rights, 

or allied field at a Canadian university are eligible to apply for the award. 

• The $5000 award is to be used for education-related expenses such as tuition, purchasing books, school materials, 

costs incurred to attend school (up to $4500) and subsequent travel costs ($500) to attend the Child Rights Academic 

Network (CRAN) conference in person if possible (or virtually) in Ottawa, Ontario on April 25, 2025 to receive their 

award and funding.   

Eligibility must be confirmed in the academic letter of recommendation. 

Please send the following 4 documents as one pdf document via email with subject line “Dr. Joy Calkin application” to:  

 VirginiaCaputo@cunet.carleton.ca by December 31, 2024. 

1. A 500-750-word description of a graduate research or advocacy project on or related to early childhood (or an issue 

related to children and childhood) that you will complete as part of your undergraduate or graduate degree program.  Please 

include your research question(s), objectives, what method(s) you will use, what potential outcomes there might be because 

of your project and a brief timeline to complete your project. 

OR 

A 500-word description of the undergraduate honours research paper or capstone project you will complete by the end 

of your degree program on a timely issue that relates to understanding childhood and children’s lives and rights, especially 

early childhood:   Describe the issue you have chosen to research. Why is it timely to investigate the issue. What is the 

context for understanding the issue you have selected.  What preliminary literature have you consulted to help define your 

question. What is your timeline and plan to complete this work during your undergraduate degree program.      

2. 300-word description: Given the focus of the Landon Pearson Centre on children’s rights, describe how your proposed 

project or paper might be framed by a rights-respecting approach or include the United Nations Convention on the Rights of 

the Child   

3. Curriculum Vitae 

4. Academic Reference Letter on letterhead (included in the pdf or sent separately) 

mailto:VirginiaCaputo@cunet.carleton.ca


 

Le Centre de ressources Landon Pearson 

pour l'étude de l'enfance et des droits de l'enfant à l'Université Carleton 

2024-25 Bourses d'études Dr. Joy Calkin de 5 000 $  

Date limite :  31 Décembre 2024 

 

La bourse Dr Joy Calkin (5 000 $ chacune) seront attribuées à un étudiant de premier cycle (entrant en quatrième 

année), à un étudiant autochtone diplômé ou en quatrième année de premier cycle étudiant tout aspect de la petite 

enfance (généralement les enfants de moins de six ans) ou une question liée aux enfants et à l'enfance, et une troisième 

bourse sera attribuée à un étudiant de deuxième ou troisième cycle.    

 

Les prix sont nommés en mémoire du Dr Joy Calkin, infirmière pédiatrique et défenseur des soins de santé, financés par 

la Muttart Family Foundation et créés pour honorer et développer le travail de défense des droits de l'enfant de 

l'honorable Landon Pearson et le dévouement de toute une vie au développement d'une culture de respect des droits de 

l'enfant au Canada.  

 

Les étudiants qui étudient la petite enfance ou les questions liées aux enfants et à l'enfance et qui mènent un projet de 

recherche ou de défense des droits dans le cadre de leur programme d'études (recherche de quatrième année ou mémoire 

de fin d'études, thèse ou mémoire) lié aux enfants et à l'enfance sont invités à poser leur candidature. Les sujets abordés 

comprennent, entre autres, les droits des jeunes enfants et le système de santé, la réconciliation, l'éducation et la 

scolarisation, le changement climatique et les droits de l'enfant, le droit, l'identité et l'appartenance, la protection de 

l'enfance, la sécurité alimentaire, la santé mentale, la migration, le handicap, la violence et les politiques. 

 

ÉLIGIBILITÉ 

• Les étudiants inscrits à temps plein dans une université canadienne et suivant des cours sur les études sur l'enfance et la 

jeunesse, les droits de l'enfant/les droits de l'homme, la sociologie ou l'anthropologie de l'enfance, l'éducation, la justice 

sociale ou des programmes connexes sont admissibles à la bourse. Les étudiants de premier cycle qui sont actuellement 

au premier semestre de leur quatrième année d'études et les étudiants de deuxième cycle qui n'ont pas terminé leur 

diplôme d'études supérieures peuvent poser leur candidature.  

• Les étudiants des Premières nations, métis ou inuits inscrits à temps plein dans un programme axé sur les enfants et les 

jeunes, les droits de l'enfant ou un domaine connexe dans une université canadienne sont admissibles à la bourse. 

• La bourse de 5000 $ doit être utilisée pour les dépenses liées à l'éducation telles que les frais de scolarité, l'achat de 

livres, le matériel scolaire, les frais encourus pour assister à l'école (jusqu'à 4500 $) et les frais de déplacement 

subséquents (500 $) pour assister à la conférence du Child Rights Academic Network (CRAN) en personne si possible 

(ou virtuellement) à Ottawa, Ontario, le 25 avril 2025 pour recevoir leur bourse et leur financement.   

 

L'éligibilité doit être confirmée dans la lettre de recommandation académique 

 

Veuillez envoyer les 4 documents suivants en un seul document pdf par courrier électronique avec pour objet 

"Dr. Joy Calkin application" à :   VirginiaCaputo@cunet.carleton.ca avant le 31 décembre 2024. 

  

1. Une description de 500 à 750 mots d'un projet de recherche ou de défense de la petite enfance (ou d'une question 

liée aux enfants et à l'enfance) que vous réaliserez dans le cadre de votre programme d'études de premier ou de 

deuxième cycle.  Veuillez inclure votre (vos) question(s) de recherche, vos objectifs, la (les) méthode(s) que vous 

utiliserez, les résultats potentiels de votre projet et un bref calendrier pour mener à bien votre projet. 

             OU 

Une description en 500 mots du mémoire de recherche ou du projet de premier cycle que vous réaliserez à la fin de 

votre programme d'études sur une question d'actualité liée à la compréhension de l'enfance, de la vie et des droits des 

enfants, en particulier de la petite enfance :   Décrivez le sujet que vous avez choisi d'étudier. Pourquoi est-il 

opportun d'étudier cette question ? Quel est le contexte permettant de comprendre la question que vous avez choisie ?  

Quels documents préliminaires avez-vous consultés? Quel est votre plan pour achever ce travail.      

2. Description en 300 mots : Étant donné que le Centre Landon Pearson se concentre sur les droits de l'enfant, décrivez 

comment votre projet ou document proposé pourrait être encadré par une approche respectueuse des droits ou inclure 
la Convention des Nations Unies relative aux droits de l'enfant.   

3. Curriculum Vitae 

4. Lettre de référence académique sur papier à en-tête (incluse dans le pdf ou envoyée séparément) 


